
Østerholm Landsbylaug

Referat fra bestyrelsesmøde afholdt d. 3. maj 2023.

Deltagere: Hans Erik Hansen, Kirsten Marcussen, Peter Rathje, Ulla Jørgensen

1. Badebro
• Evaluering: Broen blev sat op d. 29. april og samtidig blev stranden renset. Der var mødt 17 

voksne og i løbet af 1,5 time var arbejdet gjort. Efterfølgende ringridere hos Torben der 
stillede grill og terrasse til rådighed. Tak til Torben.

• Der er forslag om, at etablere gelænder på broen. Vi undersøger mulighederne og vil – hvis 
den kommunale pulje udloddes i 2024 – søge om tilskud.

• Trinnet op på broen er for højt. I første omgang forsøger vi at løse det ved at placere en 
større bunke sten foran broen.  

2. Skulptur
• Der er INFO-møde d. 16. maj på ”Kasernen”. Lauget deltager med 2 personer.
• Den officielle overdragelse af skulpturen finder sted d. 24. juni hvor vi håber at møde 

kunstneren Anniketyni Madian fra Malaysia. Alle Østerholmere er velkomne til 
arrangementet og vil få nærmere besked. (Peter)   

• Vi skal have afklaret den nøjagtige placering af skulpturen i trekanten og fundet en løsning 
til en sokkel. 

3. Sankt Hans
• Vi holder fast i traditionen dvs. fællesspisning, fakkeltog og bål på stranden. 
• Koordinatorer er Kirsten og Peter
• Kirsten skaffer fakler, Peter skriver invitation. 
• Der skal skaffes materiale til afbrænding på bålet.

4. Fælles brugsgenstande
• Vi ønsker, at anskaffe en gas-grill. Tanken er, at den både kan bruges ved fælles-

arrangementer i lauget og til udlån ved private arrangementer. Lauget er i forvejen i 
besiddelse af borde o.a. og vi har nu også fået doneret 2 festtelte. Der skal udarbejdes 
retningslinier for opbevaring/vedligeholdelse/udlån af genstandene.  

5. Ny lokal udviklingsplan
• Det er tanken, at der udarbejdes en udviklingsplan for årene fremover i Østerholm. 

Udgangspunkt vil være den eksisterende plan for årene 2010-2020. Der er emner, som 
kunne være interessante at fokusere på - eksempelvis vand/varme/el-forsyning, 
trafikforhold, kulturformidling, ”vild med vilje”  etc.
 

 
6. Eventuelt

• Det er et problem, at vi ikke modtager vore mails fra kommunen (Sekretariatet for 
Landdistrikter). Vi er i dialog med kommunen for at få det løst.
I skrivende stund er problemet løst..

Referent Ulla Jørgensen. Næste bestyrelsesmøde finder sted d. 28. juni 2023, kl. 19.


